
PROTOKÓŁ
z  posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim ds.  zdrowia i opieki 

społecznej , edukacji, kultury, sportu i porządku publicznego oraz Komisji ds. ds.  finansów i 
budżetu, rolnictwa i ochrony środowiska oraz uzdrowiskowej, 

odbytego dnia 05 grudnia 2012r.
w sali obrad Rady Miejskiej, Plac Władysława Łokietka 1.

Porz  ą  dek obrad:  
1.  Otwarcie  obrad   posiedzenia  Komisji  Rady  Miejskiej  w  Brześciu  Kujawskim 
przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.
2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2020. 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Brześć Kujawski na 
rok 2013. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Brześć Kujawski.
5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania i unieszkodliwiania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 
ciekłych. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy oraz ustalenia stawki opłaty. 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
zamieszkałych.
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
11. Zakończenie obrad wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej.

Ad  1.  Otwarcie  obrad  posiedzenia  Komisji  Rady  Miejskiej  w  Brześciu  Kujawskim 
przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.
 W posiedzeniu  udział wzięli członkowie Komisji ds. finansów i budżetu, rolnictwa i ochrony 
środowiska  i  Komisji  ds.  zdrowia  i  opieki  społecznej  ,  edukacji,  kultury,  sportu  i  porządku 
publicznego oraz uzdrowiskowej wg listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu 
oraz:

- Burmistrz Brześcia Kujawskiego – Pan Wojciech Zawidzki;
- Z-ca Burmistrza Brześcia Kujawskiego – Pan Paweł Małas;
- Skarbnik Gminy – Pani Joanna Wojtczak;
- Kierownik Wydziału Inwestycji i Infrastruktury – Teresa Roszak;



- Podinspektor ds. ochrony środowiska – Pani Monika Kwiatkowska;
- Podinspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki odpadami – Pan Wojciech Ciupalski;
- Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych – Pan Waldemar Kamiński;
- Przedstawiciel firmy „DORFIN  spółka z o. o – Pan Jarosław Karpol.

Obradom  Komisji przewodniczył  Pan Ryszard Szeleziński Przewodniczący Komisji ds.  finansów 
i budżetu, rolnictwa i ochrony środowiska.
Radny Ryszard Szeleziński zaproponował aby na początek  omówić  projekty uchwał związane z 
ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach a potem przejść do rozpatrzenia projektu 
budżetu na 2013 rok.
Radny Szeleziński zapytał czy ze strony Radnych są inne propozycje  do   porządku obrad  dzisiejszego 
posiedzenia. Nikt nie zgłosił uwag. Wobec tego  Przewodniczący obrad zaproponował aby przejść do 
omawiania poszczególnych punktów. 
Ad 4.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Brześć Kujawski.
Burmistrz Wojciech Zawidzki zaproponował aby omówić wszystkie te tematy a jeżeli będą jakieś 
wątpliwości to zadawanie pytań. 
Pan Jarosław Korpal przedstawił projekt powyższej uchwały czytając kolejno punkty zawarte w 
uchwale.  Następnie  przekazał,  że  regulamin  jest  dokumentem,  który  obliguje  cały  system 
gospodarki  odpadami  komunalnymi,  a  który  zawiera  przepisy  zapisane  w  ustawie.  Regulamin 
określa szczegółowe zasady utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Brześć Kujawski. 
Reguluje  również system gospodarowania odpadami komunalnymi,  w szczególności  w zakresie 
selektywnego zbierania i odbierania odpadów komunalnych. Regulamin ten tworzy ramy prawne 
dla systemu zbierania i odbierania wszystkich rodzajów odpadów komunalnych, w tym również 
powstających w gospodarstwach domowych przeterminowanych leków i  chemikaliów zużytych 
baterii i akumulatorów, zużytego sprzętu elektrycznego i elektronicznego, mebli i innych odpadów 
wielkogabarytowych,  odpadów budowlanych  i  rozbiórkowych  oraz   zużytych  opon  i  odpadów 
zielonych. 
Radny Grzegorz Koźmiński odnośnie § 23 dotyczącego hodowli zwierząt i wytwarzania przy tym 
odpadów, zapytał na czym będzie polegało składowanie tych odpadów?
Pan J. Korpal odpowiedział,  że ten regulamin dotyczy odpadów komunalnych wytwarzanych w 
gospodarstwach domowych. 
Radny  G.  Koźmiński  dodał,  że  te  odpady  również  ulegają  biodegradacji  i  stwarzają  pewne 
uniedogodnienia dla mieszkańców sąsiadujących.
Pan  J.  Korpal  przekazał,  że  w  regulaminie  jest  mowa  o  zasadach  utrzymywania  zwierząt 
gospodarskich na terenach wyłączonych z produkcji rolniczej. Tam gdzie jest produkcja rolnicza to 
te przepisy nie mają zastosowania.
Radny Jan  Karkosiński  poruszył  temat    okresowego dezynfekowania  pojemników na  odpady, 
zapytał jak to będzie działało czy będzie to robiła jakaś specjalistyczna firma?. Następnie poruszył 
temat  wywozu  i  składowania  opon  samochodowych,  które  są  ujęte  w  tym  regulaminie,  a  nie 
potrzebnie gdyż opony , które są wymieniane przez daną firmę muszą być przez nią odebrane.
Pan J. Korpal odpowiedział,  że ustawa nakazuje selektywną zbiórkę opon, więc Gmina musi to 
zapewnić.  Oczywiście właściciel może sam przekazać te opony przy wymianie, ale skoro ustawa 
nakazuje   selektywną zbiórkę  to  opon musi  być   ujęte  w regulaminie  i  gmina  musi  zapewnić 
możliwość odbioru tego rodzaju odpadów. 
Radny J. Karkosiński dodał, że w takiej sytuacji właściciele tych firm specjalistycznych będą się 
bronić i będą oddawać opony właścicielom samochodów, a wtedy gmina będzie ponosić koszty.
Pan J.  Korpal dodał,  że gmina musi  zapewnić obowiązek selektywnej  zbiórki,  ale jeżeli  prawo 
nakazuje odbiór opon przez firmy wymieniające to mają one obowiązek to zrobić, jeżeli tego nie 
zrobią to właściciel pojazdu może to zgłosić. 
Burmistrz W. Zawidzki dopowiedział, że firmy może i mają obowiązek odbioru zużytych opon, ale 
są właściciele pojazdów , którzy sami wymieniają opony i te stare jako odpad pozostaje.
Pan J. Korpal odnośnie dezynfekcji pojemników przekazał, że zapis taki musi być w regulaminie, a 



jaka będzie forma dezynfekcji to już jest sprawa właściciela nieruchomości. 
Burmistrz W. Zawidzki zapytał czy właściciel nieruchomości produkujący odpady przeznaczone do 
zbiórki selektywnej sam będzie musiał dostarczyć do wyznaczonego miejsca czy zostanie od niego 
odebrane?
Pan J. Korpal  przekazał, że system selektywnej zbiórki organizuje gmina, wobec tego proponujemy 
aby odpady (papier, szkło, makulaturę, tworzywo sztuczne, opakowania wielomateriałowe) i metale 
były  zabierane  bezpośrednio  od  nieruchomości  ,  natomiast  te  wszystkie  pozostałe 
(wielkogabarytowe,  zużyte  akumulatory,  opony,  zużyty  sprzęt  elektroniczny  i  elektryczny) 
właściciel nieruchomości ma obowiązek sam dostarczyć do punktu selektywnej zbiórki gdzie za 
darmo będzie odbierane.
Pan J. Korpal przekazał, że w każdej chwili gmina może wprowadzić poprawkę do regulaminu i 
zaproponować inną formę selektywnej zbiórki.
Radny  R.  Szeleziński  odnośnie  tego,  że  przed  przyjęciem  regulaminu  musi  być  opinia 
Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku zapytał czy jest ta opinia?
Pani  Teresa  Roszak  odpowiedziała,  że  opinii  tej  nie  ma  w  chwili  obecnej,  gdyż  mogą  być 
wprowadzone  poprawki   i  dopiero  wówczas  projekt  regulaminu  zostanie  przesłany  do 
zaopiniowania przez Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku.
Pan J. Korpal dodał, że projekt tego regulaminu jest daje się do zaopiniowania przez Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego po konsultacjach, wprowadzeniu różnych poprawek i opinii 
Rady Miejskiej. Opinia PPIS we Włocławku nie musi być pozytywne, ważne by była wystawiona 
opinia. 
Radny R. Szeleziński dodał, że ustawa ta jest do niczego, ponieważ nakłada na Gminy dodatkowe 
zadania  nie zapewniając żadnych środków jak również dodatkowe koszty na mieszkańców. Radny 
zapytał  odnośnie  § 19,  który  brzmi:  „Właściciele  nieruchomości  winni  zapobiegać  powstaniu  
odpadów i  ograniczać ich ilość,  a  także podjąć działania mające na celu ułatwienie poddania  
procesom  odzysku  wytworzonych  odpadów,  w  tym  poprzez  selektywne  zbieranie  odpadów  na  
zasadach określonych w niniejszej uchwale” w jaki sposób należy to robić? Następnie na temat  § 
22 „Zabrania się utrzymywania zwierząt gospodarskich na terenach o zabudowie wielorodzinnej.”  
dodał, że wiele ludzi z uwagi na trudną sytuację finansową trzymają te zwierzęta i w związku z tym 
zapytał czy z uwagi na ten zapis należy im tego zabronić? Potem Radny odnośnie §25, który brzmi: 
„1. Właściciele  nieruchomości  zobowiązani  są  przeprowadzać  okresową  deratyzację  miejsc  i  
pomieszczeń, a w szczególności takich jak:
1) węzły cieplne i przyłącza;
2) korytarze piwniczne;
3) zsypy i komory zsypowe;
4) osłony śmietnikowe.

2. Obowiązkową deratyzację wykonuje się corocznie w terminach:
1) od 1 do 31 marca;
od 1 do 30 listopada.”
zapytał  czy jest sens wprowadzania takiego zapisu z takimi terminami, gdyż nie zawsze będzie 
potrzeba przeprowadzania deratyzacji a tym bardziej w takich terminach? Aby ten zapis zamienić 
na zapis o przeprowadzeniu deratyzacji wtedy kiedy jest potrzeba. Radny dopytał jeszcze czy jeżeli 
ktoś  nie  przeprowadzi  tej  deratyzacji  czy  poniesie  karę?  Jeszcze  odnośnie  § 20  dotyczącego 
obowiązku osób posiadających zwierzęta domowe, dopowiedział czy nie można było by dopisać w 
tym  regulaminie  zapisu  o  obowiązkowym  szczepieniu  przeciwko  wściekliźnie  zgodnie  z 
zaleceniami  lekarza  i  zapisu  aby  osoby  posiadający  psy  agresywne  okazywały  zaświadczenia 
pozwalającego na posiadanie takiego rodzaju psów. Ponadto R. Szeleziński nawiązując do ustawy o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminach Art % ust 4., który brzmi:  „Obowiązki utrzymania  
czystości i porządku na drogach publicznych należą do zarządu drogi.(...)” dodał, że takiego zapisu 
nie  ma  w regulaminie.  Również  w art.  3  ust.  2  tej  ustawy,  który brzmi:   „Gminy zapewniają  
czystość i porządek na swoim terenie i tworzą warunki niezbędne do ich utrzymania” natomiast w 
regulaminie obowiązki te przerzuca się na właściciela nieruchomości, dlaczego tak jest?



Pan J. Korpal odnośnie § 19 i jak zapobiegać powstawaniu odpadów przekazał, że ustawa nakazuje 
wprost  aby  w  regulaminie  były  zawarte  wymagania  wynikające  z  Wojewódzkiego  Planu 
Gospodarki  Odpadami.  Plan  ten  nie  daje  innych  jednoznacznych  wymagań,  które  gminy mają 
obowiązek przestrzegać. Jedyne wymagania  wynikające z tego planu, które gmina musi zawrzeć w 
regulaminie  to zapobieganie powstawanie odpadów a także ograniczenie  ich ilości. Na temat § 22 
dotyczącego zakazu utrzymywania zwierząt gospodarskich na terenach zabudowy wielorodzinnej 
dodał,  że  może lepszą interpretacją  będzie w budynkach wielorodzinnych albo,  że zabrania się 
utrzymywania zwierząt gospodarskich w na terenach zabudowy wielorodzinnej na terenie miasta. 
Na temat § 25 dotyczącego obowiązkowej deratyzacji oraz termin jej przeprowadzenia Pan Korpal 
przekazał ustawa wprost nakazuje aby Rada Gminy wskazała obszary podlegające obowiązkowej 
deratyzacji  oraz  wskazała  terminy jej  przeprowadzenia.  Zapis  o  przeprowadzeniu  zapisu wtedy 
kiedy jest potrzeba nie zostałby zaakceptowany przez Nadzór Prawny.
Radny R. Szeleziński dodał, że czytał regulaminy innych gmin i jest taki zapis jak on proponuje tzn. 
przeprowadzenie deratyzacji w miarę potrzeb. 
Pan Korpal zapytał czy te regulaminy były z naszego województwa.
Radny R. Szeleziński odpowiedział, że nie. 
Pan J. Korpal dopowiedział, że interpretacje aktów prawnych w każdym województwie są inne. 
Odnośnie szczepień zwierząt domowych czy posiadania psów agresywnych to jest to regulowane 
innymi przepisami prawnymi, które określają obowiązek szczepienia posiadające przez obywatela 
zwierzęta domowe.  
Radny R. Szeleziński odnośnie zapisu w ustawie w Art 6 ust 1a:  „Rada gminy może określić, w 
drodze uchwały, w zależności od lokalnych warunków, inne sposoby udokumentowania wykonania  
obowiązków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 3b” czyli  „pozbywanie się zebranych na terenie  
nieruchomości odpadów komunalnych oraz nieczystości ciekłych w sposób zgodny z przepisami  
ustawy i przepisami odrębnymi;  oraz  5 ust. 1 pkt 4. tj: „uprzątnięcie błota, śniegu, lodu i innych  
zanieczyszczeń z chodników położonych wzdłuż nieruchomości, przy czym za taki chodnik uznaje  
się  wydzieloną  część  drogi  publicznej  służącą  dla  ruchu  pieszego  położoną  bezpośrednio  przy  
granicy nieruchomości; właściciel nieruchomości nie jest obowiązany do uprzątnięcia chodnika, na  
którym jest dopuszczony płatny postój lub parkowanie pojazdów samochodowych;” Radny dodał, 
że obowiązki te w regulaminie narzucane są na mieszkańców.  
Pan J. Korpal dodał, że z ustawy wynika, że obowiązek wyposażenia w pojemniki spoczywa na 
właściciela nieruchomości, gmina może przejąć te obowiązki ale nie może zobligować właściciela 
nieruchomości,  żeby  on  ten  pojemnik  kupił  od  gminy.  Jedyne  co  gmina  może  zrobić  w  tym 
przypadku  to  zakupić  takie  pojemniki  i  w  drodze  uchwały  jako  usługi  dodatkowe  pobierać 
dodatkową opłatę  za  użyczenie  tego pojemnika.  Mieszkaniec  jest  zobowiązany zapewnić  sobie 
pojemnik albo kupić albo wydzierżawić od podmiotu , który wygra przetarg na wywóz odpadów  i 
zostawić  poza  kompetencje  gminy  albo  gmina  może  wziąć  jako  usługę  dodatkową  wszystkie 
pojemniki i wydzierżawić za dodatkową opłatę. Kwota za pojemnik nie może wchodzić w stawkę 
opłaty za wywóz odpadów.  Odnośnie art. 5 ust 1 pkt. 4 Pan Korpal dodał, że gmina może przejąć te 
obowiązki w zamian za opłatę, którą mieszkaniec będzie ponosił za wykonanie tych obowiązków. 
Radny  Janusz  Barański  zapytał  jak  będzie  wyglądało  wyposażenie  danej  nieruchomości  w 
pojemniki czy w worki na odpady, czy właściciel nieruchomości będzie musiał sam zapewnić to 
czy będzie miał dostarczone?
Pan Korpal  odpowiedział,  że  ustawa mówi wprost  ,  że  mieszkaniec  ma obowiązek wyposażyć 
nieruchomość  w  pojemniki,  jeśli  chodzi  o  worki  nie  jest  konkretnie  sprecyzowane  jak  to  ma 
wyglądać? Jest zapis, że pojemniki musi zapewnić sobie sam właściciel nieruchomości natomiast 
worki będą mogły być dostarczane przez firmę, która wygra w przetargu. 
Radny J. Barański zapytał czy płacąc jedną stawkę za osobę będziemy płacić również z a ilość 
zabieranych worków?
Pan Korpal odpowiedział, że jest to stawka za osobę bez względu na ilość worków.
Burmistrz W. Zawidzki zapytał z jakim terminem zrobić przetarg?
Pan Korpal poinformował, że najlepiej na 1 rok bądź 1,5.



Radny J. Barański zapytał o stawkę, która ulec obniżeniu o 25%  za zbieranie i odbiór w sposób 
selektywny czy to jest stawka ostateczna czy Rada może zmienić?
Pan Korpal poinformował, że to dotyczy górnej stawki i Rada może wyregulować jej wysokość. 
Radny W. Kołowski dodał, że w regulaminie nie ma nic o zniżka za selektywne zbieranie odpadów.
Pan Korpal odpowiedział, że regulamin nie reguluje kwestii opłat, stawki i opłaty są regulowane 
odrębną uchwałą, którą będziemy za chwilę omawiać.
Przewodniczący obrad zaproponował, aby każdy zapoznał się dokładnie z tym regulaminem i w 
razie jakichkolwiek wątpliwości o zgłaszanie ich na następnym posiedzeniu komisji.
Burmistrz  W.  Zawidzki  dopowiedział,  ze  regulamin  powinien  w  dniu  dzisiejszym  zostać 
zaopiniowany, ponieważ musi zostać poddany opinii przez  Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego we Włocławku jeszcze przed uchwaleniem.
Przewodniczący  obrad  zapytał  wszystkich  Radnych  czy  są  za  tym  aby  ten  regulamin  z 
ewentualnymi poprawkami został przesłany do  Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego 
we  Włocławku  w  celu  wydania  opinii.  Większość  radnych  opowiedziała  się  za  przesłaniem 
regulaminu.
Ad  5. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  górnych  stawek  opłat 
ponoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  odbierania  i 
unieszkodliwiania  odpadów komunalnych oraz opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i 
transportu nieczystości ciekłych. 
Pan Korpal  omówił  powyższy projekt  uchwały.  Gmina jest  obowiązana przyjąć  tą  uchwałę  do 
końca roku z racji tego, że właściciele nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat 
za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na  rzecz  Gminy za  usługi  w zakresie  odbierania  i 
unieszkodliwiania odpadów komunalnych obowiązujące na terenie gminy będą ponosić opłaty. W 
związku  z  tym  Gmina  jest  obowiązana  ustalić  górne  stawki.  Za  pojemnik  120  l  –  24zł,-,  za 
pojemnik 240l – 44zł,-, za pojemnik 1100l – 130,-zł,  te stawki są w przypadku kiedy nie będą 
segregowane. Natomiast w przypadku kiedy będą zbierane w sposób selektywny stawki te ulegają 
obniżeniu  o  25%.   Ponadto  ustala  się  górną  stawkę  opłaty  ponoszonej  przez  właścicieli 
nieruchomości  za  usługi  w  zakresie  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transport 
nieczystości  ciekłych  obowiązujące  na  terenie  gminy ,  za  wywóz 1m3  nieczystości  ciekłych  w 
wysokości 20,-zł. 
Burmistrz  W.  Zawidzki  zapytał  czy  odbiorca  tych  odpadów  może  być  ten  sam  co  odbiorca 
odbierający odpady od osób indywidualnych czy mogą być różni odbiorcy?
Pan Korpal poinformował, że to będą różni odbiorcy, właściciele nie zamieszkałych nieruchomości 
podpisują umowy z kim będą chcieli.
Radny R. Szeleziński zapytał czy te kwoty są z vat - em, czy bez i czy te pojemniki będą odbierane 
raz na jakiś czas czy w momencie kiedy zostaną zapełnione?
Radny dopytał jeszcze czy Gmina będzie podmiotem prowadzącym zakładów przemysłowych itp. 
czy sami to będą robili? Czy w takim układzie nie dojdzie do sytuacji takiej , że pojemnik będzie 
napełniony po upływie pół roku, gdyż część śmieci będzie podrzucanych w inne miejsca? Zapytał 
również na podstawie jakich danych zostały te kwoty wyliczone?
Pan Korpal przekazał, że stawki te są stawkami górnymi, nie koniecznie takie stawki te podmioty 
mogą płacić , mogą,płacić takie ale również mogą płacić niższe. Więcej niż to zostanie uchwalone 
nie można żądać od podmiotu. Jeżeli chodzi o częstotliwość odbioru tych odpadów, to jest ona 
regulowana  w  regulaminie  i  w  tych  nieruchomościach  nie  zamieszkałych  odpady  mają  być 
zabierane nie rzadziej niż raz na dwa tygodnie. 
Burmistrz W. Zawidzki zapytał o odpady na drogach gminnych, w jaki sposób będą zbierane?
Pan Korpal odpowiedział, że to będzie wykonywane jak do tej pory albo zarządca drogi albo gmina.
Radny  R.  Szeleziński  zapytał  czy  gmina  będzie  miała  jakiś  wgląd  na  to,  że  zarządca  dróg 
wojewódzkich podpisał umowę z podmiotem odbierającym odpady?
Pan  Korpal  odpowiedział,  że  w  kompetencji  Burmistrza  jest  weryfikacja  czy  wszystkie 
nieruchomości nie zamieszkałe czy  mają po podpisywane umowy na odbiór odpadów, jeżeli takiej 
umowy nie ma to Burmistrz jest obowiązany odebrać odpady z tych nieruchomości gdzie umowy 



nie ma i obciążyć po górnych stawkach te podmioty. 
Radny W.  Kołowski  zapytał  co  w  przypadku  osoby prowadzącej  działalność  gospodarczą  (np. 
stolarz) , która u siebie nie wytwarza  żadnych odpadów a zgodnie z ustawą musi zawrzeć umowę i 
płacić odpowiednią stawkę?
Pan Korpal poinformował, że umowę taką podpisuje właściciel nieruchomości niezamieszkałej, na 
której powstają odpady komunalne.
Radny J. Karkosiński zapytał co w przypadku kiedy nieruchomość nie ma właściciela , są tylko 
spadkobiercy?
Pa  Korpal  odpowiedział,  że  w  ustawie  przez  właściciela  należy  rozumieć:  współwłaściciela, 
użytkownika  wieczystego,  jednostkę  organizacyjną  lub  osobę  posiadającą  nieruchomość  w 
zarządzie lub użytkowaniu, a także inne podmioty władające nieruchomością. 
Radny  Piotr  Jaroszewski  odnośnie  sytuacji,  kiedy  właściciel  nieruchomości  nie  zamieszkałej 
prowadzi  sklep  owocowo  –  warzywny  i  ma  tylko  odpady  ,  które  można  składować  w 
kompostowniku, innych odpadów nie ma , zapytał co w takiej sytuacji?
Pan Korpal  poinformował,  że  umowę na wywóz odpadów podpisuje  się  wtedy kiedy powstają 
odpady,  jeżeli  stwierdzono,  że  tych  odpadów  nie  ma  to  umowy  tej  się  nie  podpisuje,  wtedy 
Burmistrz może skontrolować czy rzeczywiście jest konieczność podpisania tej umowy czy też nie.
Ad  6.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wymagań,  jakie  powinien  spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

Powyższy projekt uchwały przedstawił Pan Korpal. Do tej pory był obowiązek na odbiór odpadów 
komunalnych i transport nieczystości ciekłych, były dwa wymagania regulowane jedną uchwałą. 
Teraz  podmiot  odbierający  odpady  komunalne  nie  będzie  musiał  otrzymać  zezwolenia  drogą 
uchwały tylko będzie miał obowiązek uzyskania wpisu do działalności regulowanej czyli zwraca się 
z  wnioskiem  do  Burmistrza  o  uzyskanie  takiego  wpisu  na  podstawie  przepisów  ustawy  i 
rozporządzenia, która określa zasady otrzymania takiego wpisu. Trzeba posiadać bazę odległą do 60 
km od granic gminy, powinien dysponować minimum pięcioma samochodami , (dwoma do odbioru 
odpadów  zmieszanych,  dwoma  do  selektywnej  zbiórki  i  jednym  otwartym),  powinien  mieć 
wyposażenie w bazie utwardzone jak również punkt sanitarny dla pracowników. 
Radny R. Szeleziński dopytał, to Zakład Usług Komunalnych w Brześciu Kujawski nie będzie mógł 
się zajmować odbiorem nieczystości ciekłych z terenu gminy?
Pan J. Korpl odpowiedział, że jeżeli będzie spełniał wymogi określone w powyższej uchwale to 
będzie mógł.
Radny R. Szeleziński dodał, że ZUK po prostu nie może podejść do przetargu?
Pan J. Korpal przekazał, żeby podejść do przetargu też muszą być spełnione określone wymogi, o 
których mówił wcześniej.
Ad  7. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wyboru  metody  ustalenia  opłaty  za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy oraz ustalenia stawki opłaty. 
Pan J. Korpal odnośnie powyższej uchwały przekazał, że  w tej uchwale Gmina musi zdecydować , 
którą metodę za gospodarowanie odpadami wybiera oraz obowiązana jest określić stawkę tej opłaty 
oraz jest obowiązana określić niższą stawkę jeżeli są zbierane i odbierane w sposób selektywny. 
Rada Gminy ma cztery możliwości wyboru metody, które przewiduje ustawodawca: - od liczby 
mieszkańców zamieszkujących daną  nieruchomość,  -  od  ilości  zużytej  wody,  -  od  powierzchni 
lokalu, - od gospodarstwa domowego. Za najbardziej zasadną uznano metodę stanowiącą iloczyn 
liczby mieszkańców zamieszkujących daną  nieruchomość oraz  stawki  opłaty,  ponieważ odpady 
produkuje osoba zamieszkała w danej nieruchomości.  Stawka od wody mogłaby być brana pod 
uwagę  tylko  wtedy  kiedy  wszystkie  nieruchomości  są  wodociągowane  i  na  wszystkich 
nieruchomościach są liczniki za wodę, a właściciel nieruchomości sam wpisuje w deklaracji stawkę 
opłaty  i  ilość  zużytej  wody.  Jeżeli  chodzi  o  stawkę  od  powierzchni  to  nie  jest  do  końca 
sprawiedliwe, gdyż są powierzchnie gdzie mieszkają dwie osoby i powierzchnia pow. 100m2 i są 
mieszkania o pow, 34m2 i mieszka 5 lub więcej osób. Stawka od gospodarstwa domowego nie 



odzwierciedla  ilości  odpadów  wytworzonych  przez  osoby  zamieszkujące  daną  nieruchomość. 
Wybór  tych  metod  może  spowodować  obciążenie  wyższymi  kosztami  osób  samotnych  oraz 
gospodarstwa domowe o niewielkiej  liczbie osób.  Jeżeli  chodzi  o  stawkę opłaty to  z  wyliczeń 
wyszło, że wynosiła by ona 11,90,- na mieszkańca. Pan Korpal zaproponował również aby stawka 
za odpady nie segregowane była wyższa o 50%, która wynosiła by ok 18,00,-.
Radny W. Kołowski dopowiedział, że do tej pory stawka ta wynosiła ok 8,00,- , rozumie, że trzeba 
dokupić pojemniki do zbiórki selektywnej ale nie rozumie dlaczego są dołożone aż trzy etaty?
Burmistrz  W.  Zawidzki  dodał,  że  dojdzie  dużo  więcej  pracy,  będzie  więcej  pracy  niż  przy 
podatkach, ponieważ wysłać deklaracje potem je przyjąć, później to ściągnąć, następnie rejestracja i 
sprawozdawczość do Urzędu Marszałkowskiego. Burmistrz na razie tym wszystkim zajmują się 
pracownicy  Urzędu  ale  będą  musiały  być  dodatkowe  dwie  osoby  przypisane  tylko  do  zadań 
związanych z gospodarką odpadami. 
Radny R. Szeleziński zapytał odnośnie stawki wyliczonej, jeśli do tej pory Saniko odbiera wszystko 
i my za to płacimy ok 6,00,- to z jakiej racji mamy płacić te 11,90,- czy 18,00,-? to jest podwyżka o  
100%.  Radny dopowiedział, że do wyliczenia tych stawek przyjęto 11.505 osób a w Gminie na 
dzień dzisiejszy zameldowanych jest ok. 900 osób na czas określony, w związku z tym zapytał jak 
ich  potraktowano?  Radny  Szeleziński  poprosił  aby  wyjaśnić  jak  będą  rozliczani  mieszkańcy 
blokowisk, którzy będą mieli jeden duży pojemnik i kilka małych do zbiórki selektywnej?
Pan Korpal przekazał, że każdy właściciel nieruchomości będzie składał deklarację i będą określać 
sposób segregacji odpadów czy mieszaną czy selektywną. W ramach tej opłaty w blokowiskach 
będą pojemniki na odpady suche i na szkło, jeśli chodzi o domki jednorodzinne każdy będzie miał 
pojemnik do zmieszanych odpadów , każdy będzie miał pojemnik do odpadów suchych no i do 
odpadów szklanych. Firma odbierająca  raz na dwa tygodnie będzie odbierała odpady zmieszane 
(mokre), raz w miesiącu po szkło , dwa razy w miesiącu po odpady suche, raz na dwa tygodnie na 
osiedla  po  pojemniki  po odpady suche,  raz  na miesiąc  po  szkło,  raz  na  tydzień  do  budynków 
wielorodzinnych  po  odpady zmieszane(mokre),  raz  na  dwa  tygodnie  po  odpady suche,  raz  na 
miesiąc  po  szkło.  Jeżeli  chodzi  o  wyliczenie  stawki  to  opieraliśmy  się  na  tych  danych  jakie 
otrzymaliśmy ,  natomiast  realna cena wyjdzie  z  przetargu. Stawkę tą  będzie można korygować 
tylko w dół.
Radny R. Szeleziński zapytał co należy wpisać w deklarację czy segregowane czy też nie?
Pan  Korpal  odpowiedział,  że  przy  wypełnianiu  deklaracji  trzeba  będzie  podjąć  decyzję  czy 
wrzucamy odpady wszystkie razem czy segregujemy (plastik, szkło itp. ) Jeżeli decyzja będzie na 
segregowanie odpadów to stawkę wpisujemy tą niższą, a jeżeli wszystko razem to tą wyższą.
Deklarację można zmienić w każdej chwili. 
Radny R. Szeleziński dopytał co z tymi osobami zamieszkałymi na okres czasowy, dodał również, 
że nawet jeżeli zostanie przyjęta ta stawka 11,90 to i tak jest ona za wysoka dla mieszkańców?
Pan Korpal  przekazał, że do wyliczenia trzeba było wziąć wszystkie czynniki (zakup kontenerów, 
pojemników, obsługa administracyjna systemu itp.) 
Burmistrz W. Zawidzki poprosił aby temat stawki na dzień dzisiejszy zakończyć, będzie jeszcze 
jedno spotkanie to wtedy omówilibyśmy konkretnie temat stawki.
Przewodniczący  RM.  M.  Golasiński   przekazał,  że  z  uwagi  na  to,  że  nie  zostały  omówione 
wszystkie punkty w dniu dzisiejszym i temat dotyczący uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy na 2013 rok powinno być kontynuowane na kolejnym posiedzeniu komisji.
Wobec  tego  postanowiono,  że  dzisiejsze  posiedzenie  komisji  kontynuowane  będzie  w  dniu  7 
grudnia 2012r , podczas którego omówiony będzie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy  na  2013  rok,  natomiast  pozostałe  projekty  uchwał  związane  z  wdrożeniem  ustawy  o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminach, omówione zostaną na posiedzeniu Komisji Rady w 
dniu 12 grudnia br.
Ad 11. Zakończenie obrad wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej.
Przewodniczący  obrad  podziękował  wszystkim  za  przybycie,  udział  i  zakończył  wspólne  posiedzenie 
Komisji Rady Miejskiej. 
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